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Aan de raad

1. Het college, namens de gemeenteraad, een verzoek indient bij het COA  om uit 
Hoofdstuk II, Artikel 4, Lid.5 in de bestuursovereenkomst (BOVK) van d.d. 8 februari 
2018, tussen het COA en de gemeente Cranendonck te wijzigen dan wel verwijderen. 

2. Het college in de aankomende gesprekken met het COA aangeeft dat een 
voortzetting van de centrale COL-opvang zoals die in Hoofdstuk II, Artikel 4, lid-5 is 
opgenomen in de bestuursovereenkomst (BOVK) tussen COA en gemeente 
Cranendonck, niet langer wenselijk is en het COA verzoekt tot sluiting. 

Inleiding:

De Raad heeft op 8 maart 2022 het “Initiatiefvoorstel Stoppen met het AZC “ aangenomen 
en daarmee een duidelijk signaal afgegeven aan het College. Tot op heden zijn er geen 
zichtbare resultaten geboekt die de situatie rondom het AZC in de gemeente Cranendonck 
lijken te verbeteren. Ook zijn er geen garanties dat de situatie de komende tijd gaat 
verbeteren.  De uitslag van de enquête is inmiddels duidelijk. Er wordt een rapport van 
bevindingen door het college (inhoud is nog niet duidelijk) gemaakt nadat er gesprekken zijn 
geweest in de komende maanden met alle betrokkenen, doch specifiek met COA en 
Staatssecretaris . Toch lijkt langer wachten met ingrijpen niet verantwoord gelet op de 
maatschappelijke onrust rond dit thema. In dit voorstel is een concreet actiepunt 
opgenomen om op korte termijn de overlast terug te dringen in afwachting van een 
aangepaste BOVK tussen de gemeente Cranendonck en het COA.

Toelichting:
De afgelopen jaren zijn er diverse inspanningen geweest van zowel het Rijk als het COA om 
de situatie met betrekking tot de overlast en het onveiligheidsgevoel van de Cranendonckse 
inwoners te verbeteren. Tot op heden hebben deze inspanningen niet geleid tot een 
verbetering van de situatie. De criminaliteitscijfers zijn aantoonbaar gestegen sinds 2018( zie 
bijv. Memorie van Toelichting Integraal Veiligheidsplan 2023 – 2026), het moment van 
de totstandkoming van de COL opvang. Daarnaast hebben diverse dienstverlenende 
instanties zich inmiddels genoodzaakt gevoeld eigen maatregelen te treffen. Zo is er op dit 
moment permanente toegangscontrole op het station Maarheeze en stopt buslijn 11 niet 
meer bij de halte liggend aan het AZC Cranendonck. De Nederlandse Spoorwegen heeft zelf 
in overweging (gehad) om het station Maarheeze in de toekomst te mijden.

In het verleden zijn de kaders in de BOVK tussen de gemeente Cranendonck en het COA 
diverse keren aangepast, waarbij de gemeente Cranendonck in alle redelijkheid en billijkheid 
heeft meegewerkt aan de aanpassingen. Daarnaast heeft onderzoek uitgewezen dat de 
kaders zoals deze nu zijn opgenomen in de BOVK nogmaals aangepast of geschrapt kunnen 
worden.  (Zie bijlage juridische  mogelijkheden BOVK en SOVK)



Omdat wij ten principale vóór opvang van vluchtelingen zijn, mits dit gebeurt onder veilige 
omstandigheden en zonder bovengemiddelde overlast voor inwoners van Cranendonck en 
de AZC-bewoners zelf stellen wij voor om:                                                                                                                                                                  
De BOVK aan te laten passen op het onderdeel van de COL opvang. Daarmee kunnen we, 
zoals we dit al vele jaren doen, vluchtelingen opvangen in onze gemeente, het 
onveiligheidsgevoel verder wegnemen en de overlast verder terugdringen .

Als de gemeenteraad instemt met dit voorstel, zal het college in de komende gesprekken 
met het COA en de staatssecretaris aandringen op een aanpassing van de BOVK met als doel 
op zo kort mogelijke termijn sluiting van de COL opvang.

Consequenties 
Financiële 
Dit voorstel heeft geen directe financiële gevolgen. 

Juridische 
De BOVK en SOVK tussen de gemeente Cranendonck en het COA kunnen worden aangepast, 
waarbij de mogelijkheid bestaat om artikelen te wijzigen of te schrappen.

Beleidsmatige 
Hiermee geeft de gemeenteraad verder invulling aan de wens om de situatie rondom het 
AZC Cranendonck te verbeteren.

Strategische Visie
Dit voorstel vormt een verdere bouwsteen voor het draagvlak in de gemeente Cranendonck.

Communicatie 
Na vaststelling van het voorstel zal het COA uitgenodigd moeten worden om tot overleg te 
komen ten aanzien van de BOVK. De raad wordt hier actief van op de hoogte gehouden.

Wij stellen U voor om bijgaand in concept opgemaakt besluit vast te stellen.
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